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Referat fra ordinær generalforsamling i Fyns Døveforening 

Lørdag d. 22. marts 2025 

 

1. Valg af: 

a. Dirigent 

Christian Høybye blev valgt. 

 

b. Referent 

Tine Lind blev valgt. 

 

c. Bisidder 

Malene Melander stillede op som bisidder.  

 

d. 2 stemmetællere 

Pav Nielsen og Brian Engbjerg Jensen stillede op.  

Herefter blev der konstateret, der er 61 medlemmer og 2 gæster til stede. 

 

2. Bestyrelsen aflægger årsberetning 

Forsamlingen mindedes de afdøde medlemmer. 

 

a. Foreningen 

 

Bestyrelsen gennemgik kort årsberetningen.  

Der er en lille fejl i årsberetningen, der står, at foreningen har 6 æresmedlemmer, 

det korrekte tal er 4.  

 

Medlemsantal pr. 31. december 2024 er 171 medlemmer.  

Et medlem spørger, hvad sekundær medlem betyder? Bestyrelsen forklarer, at det 

er et medlem, der er medlem i foreningen som 2. medlemskab, dvs. medlemmet 

har et medlemskab i en anden forening som primært medlem.  

 

Et medlem spørger ind til, hvorfor der er nævnt navn på et afdødt medlem i Østfyns 

årsberetning, men ikke i Fyns Døveforenings årsberetning? Svaret hertil er, at 

vedkommende var ikke medlem af Fyns Døveforening, men Østfyn har valgt at 

mindes medlemmet, da medlemmet har tidligere været medlem i mange år.  

 

Et medlem nævner, at nogle medlemmer savner at blive informeret, når der er et 

dødsfald, kan der laves en bekendtgørelse på hjemmesiden? Bestyrelsen svarer, at 

pga. GDPR kan det ikke lade sig gøre.  
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Bestyrelsen uddeler Ella og Alfred Nielsen mindelegat til årets frivillig 2024.  

Uddeles til en frivillig, der gør en del for foreningen.  

Motivationen: er frivillig i flere udvalg under foreningen, har svært ved at sige nej.  

Årets frivillig 2024 er Isabelle Michell Malmborg, som var en meget overrasket 

modtager af mindelegatet. Applaus fra forsamlingen. 

 

Info om kommende større arrangementer i 2025: 

Der iværksættes gulv projekt i kælderen, det starter snart og forventes afsluttet til 

maj.  

 

Sæt kryds i kalenderen d. 23. august 2025, der er jubilæumsfest.  

Sæt ligeledes kryds i kalenderen d. 15. november 2025, der er udflugt til Regan 

Vest.  

Flere informationer kommer.  

 

b. Ejendommen 

Et medlem roser bestyrelsen og ejendomsudvalget for at passe på Døvehuset med 

vedligeholdelse. Applaus fra forsamlingen.  

Bestyrelsen takker medarbejderen for de mange penge, der er søgt om og som 

foreningen har fået. Det har medvirket til en del vedligeholdelse i huset.  

Et medlem roser husalfene i foreningen, de er med til at holde huset samt stor 

cadeau til medarbejderen, som tager en del arbejde i ejendomsudvalget og får 

tingene til at køre. Applaus fra forsamlingen.  

 

3. Fremlæggelse og godkendelse af årsregnskab 

a. Foreningen 

Der er et underskud på 18.100,00 kr.  

Der er tilføjet renteindtægter på egenkapitaler til afdelinger / udvalg i regnskabet.  

Kommunale tilskud er på 338.500,00 kr. – lidt mindre end året før.  

Øvrige tilskud fra fonde mm. – 458.287,00 kr. – 95.000,00 kr. er overført til 2025.  

Note 4, Cafeteria; 6.560,00 kr. overført til 2025.  

Note 5, Fynboerne; 28.000,00 kr. overført til 2025.  

Note 12, Historisk udvalg; 27.700 kr. overført til 2025 (vil bruges til overspilninger) 

Note 14, DH workshop; det er Fyns Døveforening der har haft samarbejdsworkshop 

med Fredericia Tegnsprogsforening.  

Note 26, Østfyn har valgt at have deres økonomi under Fyns Døveforening, derfor 

står der 0 kr. under Nordea kontoen.  
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Note 26, Netopsparing Erhverv; det er arv der er sat ind for at samle renter.  

 

Et medlem spørger ind til Fynboernes årsregnskab, om der spilles lotto hver 

lørdag? Da der står mini lotto? Svaret hertil er, at det har stået der nogle år, det kan 

nemt slettes, for det er ikke noget der bliver spillet.  

Et medlem mener, at 19 siders regnskab er for mange sider, bedre at korte det af. 

Bestyrelsen svarer, der kan ikke kortes af, da det skal være det fulde regnskab, der 

vises til medlemmerne.  

Et medlem spørger ind til Ella og Alfreds Fond, hvad skal midlerne bruges til? 

Svaret hertil er, at det bl.a. bruges til årets frivillig, jubilæumsfest evt. – midlerne er 

ikke låst, medlemmerne kan komme med idéer som bestyrelsen kan behandle.  

Et medlem undrer sig over, hvorfor foreningen har 3 kontoer hos Danske Bank – er 

det ikke bedre at lægge dem sammen? Bestyrelsen vil se på det.  

Et medlem spørger, om foreningen betaler gebyr på hvert af de 3 kontoer? Så er 

der penge at spare ved at lægge dem sammen. Bestyrelsen vil se på det. 

Renteindtægterne har været lave i 2024, det er der ikke så meget bestyrelsen kan 

gøre ved, kun håbe på 2025 bliver et bedre rentemæssigt år.  

Bestyrelsen har talt om bankskifte, men der er ikke rigtigt meget at komme efter 

mht. renteindtægter pga. erhvervs konto, men bestyrelsen vil gerne se på det.  

Årsregnskabet godkendt med flertal. 

 

b. Ejendommen 

Ejendommen har et underskud på 32.421,00 kr.  

Der er blevet brugt en del penge på vedligeholdelse af ejendommen. Bestyrelsen er 

ikke bekymret for underskuddet. Bestyrelsen er opmærksom på den likvide 

beholdning.  

Et medlem ønsker at ejendommens regnskab er for sig selv og ikke med i 

foreningens regnskab. Der bliver gjort opmærksom på, at det er tilbage i 90’erne, at 

regnskaberne blev lagt sammen efter anmodning fra medlemmerne. Foreningen 

har brugt det samme regnskabs model i over 20 år.  

Et medlem gør opmærksom på, at hvis regnskabet skal deles op i 2 regnskaber, 

koster det dobbelt revisions udgifter. Foreningen har ansvar for ejendommen.  

Dirigenten gør opmærksom på, at når man har godkendt foreningens årsregnskab, 

er det lig med, at ejendommens regnskab også er godkendt – for man kan ikke 

godkende det ene og afvise det andet, når der er tale om et regnskab.  

Måske er det en idé at lave noterne for sig selv, at det bliver mere overskueligt?  
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Et medlem spørger ind til el udgifterne, der er sparet cirka 10.000,00 kr. – hvordan 

er det lykkedes? Bestyrelsen mener, det er inflationen der har påvirkning på det. 

Det er ikke pga. lamperne, da de først fornyelig er blevet skiftet ud.  

 

4. Behandling af forslag fra bestyrelsen og medlemmerne 

Der er 2 indkomne forslag fra bestyrelsen samt 2 ændringer efter opfordring fra 

dirigenten på stedet.  

 

Forslag 1: 

Nuværende: 

§4.7.2. Bestyrelsen aflægger årsberetning 

a. Foreningen 

b. Ejendommen 

§4.7.3. Fremlæggelse og godkendelse af 

årsregnskab 

a. Foreningen 

b. Ejendommen 

 

Ændring: 

§4.7.2. Bestyrelsen aflægger årsberetning 

§4.7.3. Fremlæggelse og godkendelse af årsregnskab 

 

Forslag 2: 

Nuværende: 

§4.7.6. Valg af bestyrelse 

Valg af 5-7 medlemmer til bestyrelsen samt 2 suppleanter: 

a. Formand (hvert år) 

b. Kasserer (ulige år) 

c. Ejendomsleder (lige år) 

d. Bestyrelsesmedlem (ulige år) 

e. Bestyrelsesmedlem (lige år) 

f. Bestyrelsesmedlem (ulige år) 

g. Bestyrelsesmedlem (lige år) 

h. 1. Suppleant (hvert år) 

i. 2. Suppleant (hvert år) 

 

Ændring: 

§4.7.6. Valg af bestyrelse 

Valg af 5-7 medlemmer til bestyrelsen samt 2 suppleanter: 

a. Formand (hvert år) 

b. Kasserer (ulige år) 

c. Bestyrelsesmedlem (lige år) 

d. Bestyrelsesmedlem (ulige år) 

e. Bestyrelsesmedlem (lige år) 
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f. Bestyrelsesmedlem (ulige år) 

g. Bestyrelsesmedlem (lige år) 

h. 2. suppleanter (hvert år) 

 

Motivation: 

Bestyrelsen foreslår at droppe titler i bestyrelsen, så der vælges 

bestyrelsesmedlemmer, der selv kan byde ind med det de kan.   

Ejendomsudvalget finder selv folk, der kan hjælpe til. Derudover har 

ejendomsudvalget evt. en medarbejder ansat, som kan varetage kommunikationen 

med beboerne og håndværkerne.   

Der vil være en konsekvensændring i §6.2, §6.12 og §7.1, §7.2 og §7.3, hvis dette 

ændringsforslag vedtages.   

 

Drøftelse omkring §7.1 

Der er usikkerhed omkring, hvem der skal skrive under på huslejekontrakter, når nu 

ejendomslederen er fjernet fra bestyrelsens sammensætning og der internt skal 

udpeges én leder.  

Et medlem foreslår, at det er formanden, der underskriver huslejekontrakterne.  

Eller kan det være forretningsudvalget (FU) som står for det?  

Der bliver drøftet, at forsamlingen kan godkende, der kommer en ny vedtægt ind, 

der hedder: ”Bestyrelsen kan meddele prokura”. 

Forsamlingen er usikker på, hvad prokura betyder? Det betyder fuldmagt, dvs. at 

bestyrelsen kan give én person fuldmagt til at underskrive fx huslejekontrakterne. Et 

medlem spørger hvor længe fuldmagten gælder? Det skal aftales internt og laves 

en skriftlig aftale på, det kan vare 1 år, det kan være pr. opgave.  

Forsamlingen giver fuldmagt til, at dirigenten sammen med bestyrelsen finder ud af, 

hvor i vedtægterne under paragraf 6, det er bedst at placere prokura.  

 

Herefter blev forslagene vedtaget og konsekvens ændring af §6.2, §6.12, §7.1, 

§7.2. og §7.3 godkendt samt indsættelse af prokura. 

 

5. Kontingenter/budgetforslag 

Der er ingen intention om at ændre på foreningens kontingent andel. 

 

Budget 2025; 

Estimeret overskud i foreningen på 14.200,00 kr. og underskud i ejendommen på 

15.883,00 kr. Samlet er der et underskud på 1.683,00 kr.  

 

Et medlem spørger om de kommunale tilskud er faktiske tal i budgettet? Det er det 

og der er kommet mindre tilskud i 2025 i forhold til 2024.  

 

Ejendomsudvalget har fokus på det udvendige arbejde af ejendommen i 2025.  

Der er søgt om ca. 1.500.000,00 kr. hos en renoveringspulje til forbedringer af 

ejendommen, der forventes svar omkring d. 1. maj.  
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Jo flere penge foreningen får til ejendommens vedligeholdelse, jo mindre penge 

skal foreningen bruge selv.  

Har medlemmerne nogle idéer eller spørgsmål omkring ejendommen, henvend jer 

til bestyrelsen.  

 

Et medlem kan se, at der i budgettet står 224.000,00 kr. til vedligeholdelse af 

ejendommen – er det en fast plan? Hvad med uforudsete udgifter? Svaret hertil er, 

at det er medregnet i budgettet i alle posteringer under udgifter.  

 

6. Valg af bestyrelse 

a. Formand (hvert år) 

Kim Melander genopstillede og blev valgt. 

 

b. Kasserer (ulige år) 

Jan Thyge Pedersen genopstillede og blev valgt.  

 

c. Bestyrelsesmedlem (lige år) 

Michael Olesen ønsker ikke at fortsætte.  

Pav Nielsen stillede op og blev valgt. 

 

d. Bestyrelsesmedlem (ulige år) 

Anni Alex Nielsen genopstillede og blev valgt. 

 

e. Bestyrelsesmedlem (lige år) 

Andrew Rodda er ikke på valg. 

 

f. Bestyrelsesmedlem (ulige år) 

Isabelle Michell Malmborg genopstillede og blev valgt.  

 

g. Bestyrelsesmedlem (lige år) 

Anja Jane Rodda er ikke på valg. 

 

h. 2 suppleanter 

Der var 4 kandidater, der stillede op til suppleant posterne.  

Line Schlitterlau 

Janni Jacobsen 

Frank Hansen 

Trine S. Thorup (fuldmagt) 

 

Der er 62 stemmeberettigede medlemmer til stede. 

 

Afstemningen viser, at Frank Hansen og Janni Jacobsen er blevet valgt som 

suppleanter.  
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7. Valg af registreret/statsautoriseret revisionsselskab (hvert år) 

Bestyrelsen ønsker fuldmagt fra forsamlingen til at undersøge et muligt skifte af 

revisionsselskab, forsamlingen godkender.  

 

8. Bekendtgørelse af navne på ledere fra afdelinger under Døveforeningen. 

Aktivitetscenter: Anni Alex Nielsen, Isabelle Malmborg og Janni Jacobsen 

 

Barudvalg: Janni Jacobsen, Jan Thyge Pedersen, Frank Vigel, Kim Melander 

 

Døveklub Østfyn: Ida Danekilde, Ellen Eriksen 

 

Ejendomsudvalg: Frank Hansen, Michael Olesen, Kim Melander 

 

Familie: “på hylden” – kom med ideer. 

 

Fynboerne: Marianne Dilling, Maria V. Tanggaard 

 

Historisk udvalg: Lis Danekilde, Vera Danielsen, Jørgen Majgaard, Birgitte 

Jacobsen 

 

Husalf: Dino, Isabelle Malmborg, Frank Hansen, Kim Melander, Jan T. Pedersen, 

Michael Olesen 

 

IT-Cafe: Isabelle Malmborg, Anni Alex Nielsen 

 

Kultur: Birgitte Jacobsen, Benny Hammer, Camilla Huzell - søger nye kræfter 

 

Køkkenudvalg: Anni A. Nielsen, Isabelle Malmborg, Janni Jacobsen, Feliksa 

Pedersen 

 

Medieudvalg: Malene Melander 

 

Poker: Benny Gravesen, Janni Jacobsen og Pav Nielsen 

 

Spisevenner: Birgitte Jacobsen og Carsten Asmussen 

 

Udflugt: Karin Skorstengaard og Signe Rasmussen 

 

Whist: Jan T. Pedersen, Ina Beck og Bente Kofoed 

 

Økonomiudvalg: Jan T. Pedersen, Andrew Rodda, Kim Melander, Benny Gravesen, 

Frank Hansen 
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Dato:  6. april 2025   Dato:  

 

 

 

Christian Høybye    Tine Lind 

Dirigent    Referent  

7. april 2025 


